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Ezt követõen az elnökség korábbi határozata
szerint Bayer Károly rövid méltatás után Ta-
kács Gyulánénak, Bogáthy Dezsõnek és Som-
lai Róbertnek átadta az egyesület tiszteltbeli
tagja címet igazoló oklevelet, melyet Zongor
Gábor távolléte miatt késõbb vesz át (interjúk
az új tiszteletbeli tagokkal a 5. oldalon). Mint
az elnök elmondta, a négy új tiszteletbeli tag
jelentõsen segítette az egyesület munkáját az
elmúlt években, ennek nagyra értékelését kí-
vánta kifejezni az elnökség.

A partneri együttmûködés
tapasztalatai
Az elõadások sorát megnyitva Knipl Károly ré-
gióközpont-vezetõ a megbízottak által végzett
mûszaki ellenõrzés eredményeirõl és tapaszta-
latairól tartott elõadást. Mint elmondta, a mû-
szaki ellenõrzések jelentõs részét a területgaz-
dák végezték, azonban már négyszáz ún. ön-
átadásos munka is történt. Az ellenõrzések

alapján jók az eredmények. 2010-ben hét al-
kalommal találtak kisebb hiányosságokat,
2011 elsõ négy hónapjában pedig három-
szor. Hiba volt többek között a tervezett nyom-

vonaltól való elté-
rés, a terv ugyanis
nem a valóságot
tartalmazta, a kivi-
telezõ pedig nem
kérte a javítást. Volt
olyan eset, hogy a
gázmérõ védõdo-
boza hiányzott, és
a gáztûzhely elzá-
rója sem volt egy

esetben megfelelõ helyen. A legsúlyosabb
esetben a légbevezetõ elemek hiányoztak a
légtömör nyílászárókból. Knipl Károly kifejtet-
te, hogy ha tovább növelik a munka pontos-
ságát és alaposságát az egyesület tagjai a
tervengedélyezéskor, önátadáskor, akkor még

kisebb lesz az esélye annak, hogy az ügyfél
veszélybe kerülhet. Elõadása zárásaként ki-
fejtette, hogy a Gázközösségre szükség van,
mert a tagok sokat tudnak segíteni. Többek
között tehermentesítik a területgazdákat, kap-
csolatot tartanak az ügyfelekkel. Várható,
hogy további feladatokban is szerepet kap-
nak az egyesület tagjai.

Látványos fejlõdés elõtt
a szakma
A földgáz alkalmazási lehetõségei a jövõ hõ-
energia-ellátásában címmel Diethelm Mohr,

az E.ON Ruhgas
AG tanácsadója
tartott elõadást, és
a címhez hûen va-
lóban a jövõbe te-
kinthetett a hallga-
tóság.

Bevezetõjében
a szakember kife-
jezte azt a meg-
gyõzõdését, hogy

Gázközösség tíz év múlva is lesz, mert ahogy
a múltban, úgy a jövõben is a tagok minõsé-
gi szolgáltatást fognak nyújtani az ezt igénylõ
ügyfeleknek. Sok változás volt és még lehet
is, de a Gázközösség ezeket túl fogja élni, mert
csak akkor kellene megszüntetni, ha nem len-
ne több ügyfél.

Miben kell továbbfejlõdni? – tette fel a kér-
dést. A fukusimai atomerõmû balesete nyo-
mán az ügyfelek bizonytalanok az energiael-
látás jövõbeli módjaival kapcsolatban. Az
E.ON-nak és a Gázközösség tagjainak is kor-
rekt és szakmailag hiteles tájékoztatást kell
nyújtani a földgázfelhasználás jövõjével kap-
csolatban nekik. Korszerû és hatékony tech-
nikák vannak napjainkban, de olyan új tech-
nikák fejlesztése és tesztelése zajlik, amelyek
a jövõben még hatékonyabban fogják az
energiafogyasztókat szolgálni. A jelen leggaz-
daságosabb megoldása a kondenzációs és
szolár technika társítása. Németországban
gyakorlatilag már csak ezt lehet beépíteni új
építésnél, ugyanis jogszabályi elõírás, hogy
az épület energiaszükségletének legalább 20
százalékát megújuló energiaforrásból kell fe-
dezni. Ez szolártechnika nélkül nem nagyon
megy.

Középpontban a jelen és jövõ szakmai feladatai
Jelentõs érdeklõdéssel kísért sikeres szakmai nap Szekszárdon

A hagyományos tavaszi szakmai nap kezdéseként Bayer Károly elnök üdvözölte a
szép számban megjelent vendégeket és a Gázközösség tagjait. Az elõadások meg-
kezdése elõtt Szûcs Ferenc, az E.ON energiamérési osztályának vezetõje átadta az
E.On 2010-es pályázatai nyerteseinek a díjakat, melyeket az E.ON Energiaszolgál-
tató Kft. ajánlott fel (további információk a pályázatok eredményeirõl a 6–7. oldalon).

Az elõadásokat nagy érdeklõdéssel követte a tagság

Folytatás a 2. oldalon
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Folytatás az 1. oldalról

Az elmúlt évtizedben Németországban vi-
szonylagos drágaságuk ellenére is teret nyer-
tek a piacon az elektromos hõszivattyúk, a
kondenzációs technika társítása szolárrend-
szerrel és csökkent a piaci részesedése az olaj-
tüzelésnek. A 2006-os energiatakarékossági
törvény, amely a 20 százalékos szabályt be-
vezette, jelentõsen segítette a szolártechnika
elterjedését, amelyre a támogatások és köl-
csönkonstrukciók is jótékony hatással voltak.

De már újabb megoldások is közelítik a
piaci érettséget – folytatta elõadását az E.ON
Ruhrgas tanácsadója – a mikro KWK és a
gázüzemû hõszivattyú. Utóbbinak jobb a ha-
tásfoka és nagyobb CO
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-megtakarítást ered-

ményez a jelentõs piaci részesedést szerzett
elektromos hõszivattyúhoz képest. A gázüze-
mû hõszivattyút a gyártók és a gázszolgálta-
tók egymással összefogva fejlesztik és tesztelik,
egyben elõkészítik a piacra való belépését.

Másik törekvésük, hogy a földgázüzemû
mikro KWK-t – nevezzük talán áramtermelõ
fûtésnek – családi házas méretben is verseny-
képessé tegyék. Az energiatermelõ rendsze-
rek egyre összetettebbek lesznek, a berende-
zések mûködését egyre finomabban kell
összehangolni a hatékonyság érdekében.
Komplex szolgáltatással és energia-tanács-
adással kell az ügyfeleket kiszolgálni. Várha-
tó, hogy az elektromos szakmai terület szere-
pe tovább növekszik. Ezekre reagálva a né-
met épületgépész szövetség már meg is indí-
totta szerelõi képzéseit annak érdekében, hogy

a végzettek magas színvonalon minden ener-
giaellátással kapcsolatos szolgáltatást nyúj-
tani tudjanak.

Egyelõre távolabbi a tüzelõanyag-cellás
berendezések alkalmazása, az elsõ prototípu-
sok tesztelését végzik, de az látható, hogy a
legalacsonyabb CO
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nika lesz képes. Diethelm Mohr azzal zárta
elõadását, hogy az energiatermelõ berende-
zések a jövõben drágábbak lesznek, de je-
lentõs elõnyökkel fognak járni.

Felülvizsgálat a szabályozás
útvesztõiben
Molnár Károly, az ÉGÁZ-DÉGÁZ Földgázel-
osztó hálózati igazgatója, aki a Gázipari Mû-
szaki Szakbizottság elnöke is, a felhasználói

rendszerek idõsza-
kos ellenõrzésének
jogi szabályozásá-
ról adott tájékozta-
tást. Mint elmond-
ta, a telekhatáron
belüli rendszerek
szabályozása az el-
múlt években be-
következett válto-
zások ellenére sem

elég egyértelmû. A témakört törvény, rende-
let és a Gázipari Mûszaki–biztonsági Szabály-
zat is érinti, és bár javult a helyzet és mérték-
adó szakmai körökben egyértelmûen elfoga-
dott a vizsgálatok fontossága, még mindig
vannak a felülvizsgálati tevékenység széles
körû megkezdését hátráltató nyitott kérdések.

Ma az alábbi fõ kérdésekre a következõk
a szabályalkotók válaszai. Ki végezze a felül-
vizsgálatot? Ez viszonylag egyértelmû: nyilván-
tartott gázszerelõ kiegészítõ vizsga letétele
után. Várható, hogy a tervezõk és szakértõk
is jogosultak lesznek erre. Ki végeztesse el? A
fogyasztó feladata.

Mi legyen a vizsgálat tartalma? Erre nézve
a GMBSZ jegyzõkönyvmintája (7.7 melléklet)
jó eligazítást ad. Mikor kell elõször elvégezni
a felülvizsgálatot? Ez is nyitott kérdés egyelõ-
re, ahogy a gyakoriság kérdése is, amire nézve
a Gázipari Mûszaki Szakbizottság tett javas-
latot: a készülék kategóriájától és a felhasz-
nálás helyétõl függõen 2–10 évenként lenne
jó elvégeztetni. De ez még nem kapott rende-
leti megerõsítést.

Nem rendezett, hogy mi a szankció, ha
valaki nem végezteti el és a nyilvántartásra
sincs egyelõre elképzelés. Molnár Károly el-
mondta, hogy a hivatkozott jegyzõkönyvmin-
ta alapján hibás rendszert nem szükséges a
gázszolgáltatóval minden alkalommal kikap-
csoltatni, de a vizsgálat során mûszaki–, biz-
tonságtechnikai okokból kikapcsolt készülé-
keket – azok üzemeltetési feltételeinek bizto-
sítását követõen – a javítást végzõ szakem-
ber, vagy az elosztói engedélyes helyezheti
üzembe. A szakember külön is felhívta a fi-
gyelmet arra a jellemzõ és gyakori helyzetre,
hogy ma Magyarországon az épület energe-
tikai felújítása (ha légtömör nyílászárók be-
építésére is sor kerül) gyakran a gázbiztonsá-
gi és egészségügyi adottságok romlásához
vezet. Szerinte a több mint hárommilliós
„szép, nagy gázfogyasztói családdal” a ha-
tóságoknak, az engedélyeseknek és a vál-
lalkozóknak is figyelmesebben kellene bán-
ni. Mert a gáz rendben megérkezik a telek-
határra, azonban a fogyasztói felhasználás
hatékonyságán és biztonságán sokat kelle-
ne még javítani.

Kifinomult égõk
Dr. Vajda József, a Pécsi Tudományegyetem
Mûszaki Karának fõiskolai tanára az alacsony
hõmérsékletû és kondenzációs kazánok kor-

szerû égõkonstruk-
cióit elemezte és
mutatta be. El-
mondta, hogy a
kondenzációs ka-
zánok alacsony
égéstermék-hõ-
mérséklete miatt
szükségessé vált a
ventilátoros gáz-
égõk alkalmazása,

amelyek közül a kis és közepes teljesítmény-
tartományban a sztöchiometrikuson túli ven-
tilátoros gázégõk alkalmazása a legkedve-
zõbb. Az elõadásban bemutatta három gyár-
tó ilyen égõjét és mûszaki jellemzõit, és ezek
rendkívül alacsony emissziós értékeit. A leg-
jobb gyártmányokkal az ilyen égõk modulá-
ciós tartományának alsó határa 16%-ra is
csökkenthetõ a névleges teljesítményhez ké-
pest. Elõnyként jelentkezik az ilyen égõknél,

Középpontban a jelen
és jövõ szakmai feladatai
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hogy az alkalmazott gáz/levegõ-aránysza-
bályozók és egyéb égésszabályozók révén le-
egyszerûsödik a szerelõ munkája, mert sok
esetben nincs szükség a hõterhelés beállítá-
sára és gázfajtaváltozás esetén a fúvóka-
cserére.

2,5 millió m2 napkollektor…
– Ausztriában és Németországban keve-

sebbet süt a nap mint nálunk, mégis napkol-
lektoros nagyhatalmak. Lehetnénk mi is azok,

hiszen a Magya-
rországra érkezõ
napsugárzás ele-
gendõ a gazdasá-
gos energiaterme-
lésre – ezekkel a
gondo la tokka l
kezdte elõadását
Varga Pál, a Nap-
lopó Kft. ügyveze-
tõje, a Magyar

Épületgépészek Szövetsége Napenergia Ta-
gozatának elnöke, aki az elegendõ napsugár-
zást mérésekkel is igazolni tudja, mert a cége
telephelyén nyolc éve mérik a napsugárzási
adatokat.

A szakember szerint a sík és vákumcsöves
kollektorok közül inkább az elõbbiek válnak
be hosszú távon, amit az osztrák és német piac
is visszajelez, mert mindkét országban ala-
csony a vákuumcsövesek forgalma, ellentét-
ben Magyarországgal, ahol mintegy negyven
százalék a részarányuk. Szerinte 5 m2 nap-
kollektorral egy épület hõszükségletének 10–
15%-át lehet megtermelni. Persze a kollekto-
rok felülete növelhetõ, de egy határt már nem
ésszerû átlépni, inkább az épület hõvesz-
teségét kell csökkenteni.

Varga Pál számításai szerint vezetékes föld-
gáz kiváltása esetén nagyjából tizennégy év
alatt térül meg a napkollektoros beruházás,
de például villanybojler kiváltása esetén jóval
hamarabb. Úgy fogalmazott, hogy a napkol-
lektor hosszú távon stabil megtakarítást biz-
tosít a használójának. Magyarországon becs-
lése szerint mintegy 150 ezer négyzetméter
napkollektoros felület mûködik, az eddigi leg-

jobb évben 30 ezer négyzetmétert szereltek
fel a vállalkozások. Ha van állami támoga-
tás, jól megy az üzlet, ha nincs, rosszul.

2020-ig tizennégyszeresére kellene emel-
ni a napkollektorok felületét az ország meg-
újuló energia cselekvési terve szerint. Ehhez
évente 100 ezer négyzetmétert kellene besze-
relni, ami a szakember szerint megfelelõ tá-
mogatással megvalósítható. A 2,5 millió m2

napkollektor 2020-ra elérhetõ, hiszen a ve-
lünk nagyjából azonos lélekszámú Ausztriá-
ban már most van 3,8 millió m2…

A kiszervezéssel nõnek
a lehetõségek
A távoli jövõbõl a mindennapi valóságba Tóth
László, az E.ON Dél-dunántúli Gázhálózati
Zrt. munkatársa hozta vissza a hallgatóságot,
aki a Gázközösségi tagokkal kiépített partne-
ri viszony újabb lehetõségeit ismertette elõ-

adásában. Általánosságban két fontos válto-
zást emelt ki, az egyik, hogy bizonyos mun-
kák elvégzéséért az E.ON a jövõben fizet a

Gázközösség tag-
jainak, a másik,
hogy a szerzõdé-
sekben meghatá-
rozott munkát a
közép-dunántúli
területen is lehet
majd végezni.

Mint elmondta,
kiszervezik a fo-
gyasztói bekapcso-

lást és a mûszaki ellenõrzést, és szüneteltetés,
valamint mérõleszerelés esetén is fizetnek dí-
jat a munkáért. A fogyasztó kérésére történõ
mérõ le- és felszerelés kiszervezése is folya-
matban van, június 1-jétõl már alvállalkozók-
nak adják ki ezt a munkát. »

A délelõtti szünetben a résztvevõk egy csoportja
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A szakmai napon részt vett az ÉGÁZ-
DÉGÁZ Földgázelosztó Zrt. két vezetõje
is. Õket kérdeztük a nap során tapasz-
taltakról.

Mint azt a cég marketingosztályának vezetõ-
je, Dorogi Zsuzsanna elmondta, cégük terve-
zi, hogy a jövõben saját partnereinek ugyan-
azokat a szolgáltatásokat biztosítja, mint ami-
ket a Gázközösség már évek óta, például új
fogyasztók bekapcsolása, hitelesítési mérõcse-
re, nyomásszabályozó-csere, fogyasztók
visszakapcsolása.

– Mi is rendelkezünk partnerhálózattal, a
PartnerGáz nevû szervezethez 160 alvállalko-
zó csatlakozott, 2003 óra mûködik, ezért fel-
vettük a kapcsolatot Bayer Károllyal – mond-
ta Dorogi Zsuzsanna, aki hozzátette: ténysze-
rû és logikus lépés, hogy minden gázszolgál-
tató megpróbálja a leghatékonyabb módon,
a legmagasabb ügyfél-elégedettség elérése
érdekében fejleszteni fogyasztókapcsolatait.
Így nyitnak a gázszerelõ vállalkozások felé,
hiszen õk ismerik helyben a fogyasztókat,
gyorsan tudnak reagálni a felmerülõ kérdé-
sekre, ügyekre.

Az Égáz-Dégáz Földgázelosztó Zrt. mar-
ketingvezetõje hangsúlyozta, lazább kapcso-
latot szeretnének a partnerekkel, náluk nin-
csen egyesületi forma, mint a Gázközösség
esetében. A vállalkozásokkal egyenként kö-
töttek szerzõdéseket. Mára marketingalapú
együttmûködések jöttek létre. Ilyen például,
hogy a társaság mint szolgáltató, felhívja az
ügyfelek figyelmét az elvavult készülékek cse-
réjének szükségességére, a gázpartnerek pe-
dig elvégzik a feladatot.

Hosszú távú tapasztalatcsere indulhat el,
idén februárban volt az elsõ egyeztetés, mint
mondja, sok know-how-t kaptak a Gázközös-
ségtõl.

– Újdonságként most hallottuk, hogy itt
már elkezdték a bekapcsolások kiszervezé-
sét – magyarázza Dorogi Zsuzsanna. –
Ugyanakkor az Égáz-Dégáz területén ez
még nehezebben megy. Az ilyen jellegû in-
formációk nekünk nagyon hasznosak, jó
volt ide eljönni. Egy biztos, itt a bizalomra
és a hosszú távú együttmûködésre kell épí-
teni: kétirányú, egyenlõ érdekeken alapuló
kapcsolatra van szükség a szolgáltatók és a
fogyasztók, valamint ha úgy tetszik, a két
partnerszervezet között is, amely az elmúlt
idõszakban elindult.

Nagyon jó, de legyen
interaktívabb!
Hasznosnak tartotta a szekszárdi rendezvényt
Molnár Károly, az Égáz-Dégáz Földgázelosz-
tó Zrt. hálózati igazgatója is. Mint mondta,
nagyon színvonalas elõadások voltak, és szí-
vesen eleget tett Bayer Károly elnök szemé-
lyes meghívásának.

A Gázipari Mûszaki Szakbizottság elnöke-
ként is csak támogatni tudja az ilyen és ehhez
hasonló szakmai napokat. – A témák aktuáli-
sak voltak, és nagyon sok innovatív elemet is
tartalmaztak, nekem különösen Diethelm
Mohr úr elõadása tetszett – tette hozzá. – A
tervezõk és szerelõk szakmai felkészültsége,
látókörük szélesítése alapvetõen fontos és
szükséges ahhoz, hogy a fogyasztók is elége-
dettek legyenek a szolgáltatással, amely min-
den érintett részt vevõ partner érdeke is.

Molnár Károly javasolta, hogy a közvet-
len, kétirányú kommunikációt már az elõadá-
sokat követõen tegyék lehetõvé, ugyanis a
helyszíni szakmai vélemények, kérdések to-
vább tudják pontosítani az elõadásokban el-
hangzottakat, és ez újfent tovább erõsíti a
magasabb mûszaki felkészültség és szakmai
színvonal elérését.

« Évente mintegy 500 esetben lehet erre
igény és a munkáért 5000 forintot fognak fi-
zetni. A változtatástól azt várják, hogy ezen
munkák elvégzése jelentõsen felgyorsul, ami-
tõl az ügyfelek is elégedettebbek lesznek.

A lejárt hitelesítésû mérõk és a nyomás-
szabályozók cseréjét is lehet majd végezni a
Gázközösség tagjainak, ennek mennyisége
egyelõre kérdéses, pályázni lehet majd az el-
végzésére. A tartozás miatti ki- és visszakap-
csolásokat is hatékonyabban tudnák elvégezni
az egyesület tagjai és talán a visszakapcsolá-
sok aránya is jobb lenne. Érthetõen a vissza-
kapcsolás a népszerûbb, amihez a tagság
többségének meg is van a szakértelme és jo-
gosultsága. Tóth László szerint októbertõl ezt
a munkát is ki fogják adni.

De a partnerkapcsolatok erõsítése jegyé-
ben más megoldásokat is megvalósítanak, így
önálló partneri honlapon tüntetik fel a tago-
kat, és gyors kapcsolattartási lehetõséget is
biztosítanak az interneten keresztül. Segítik a
tagokat a képzésekben és a minõsítések meg-
szerzésében, ezek a késõbbi pályázatoknál
elõnyt fognak biztosítani a számukra. A távo-
labbi jövõben az áramos terület partnervál-
lalkozásaival egyesülve „energiaközösséget”
alkothatnának a gázzal foglalkozó vállalko-
zások. Az E.ON elvárása továbbra is a tech-
nológiai, tûz- és munkavédelmi jogszabály-
ok, szabályozások, valamint az etikai köve-
telmények betartása és a pontos, figyelmes
munkavégzés – mondta Tóth László. (Továb-
bi információk a témáról a 8. oldalon.)

Réz- és préskötés
a biztonság érdekében
Megbízhatóság és biztonság a telekhatáron
belül címmel Pintarics József, a Viega mûsza-
ki tanácsadója tartott elõadást a cég komp-

lett, kiváló minõsé-
gû mûszaki megol-
dásairól.

A telekhatáron
belüli elzáró szerel-
vényekkel kapcso-
latban kiemelte,
hogy az összes sza-
bályozási követel-
ménynek megfelel-
nek, ellenállnak a

korróziónak, és a préskötésnek igen nagy a
megbízhatósága. A gázmérõkötések esetében
is a réz alkalmazásával és döntõen préskö-
téssel oldja meg a cég a mûszaki feladato-
kat. A polietilén anyagú rendszerek esetében
is a préskötést ajánlják, mert elõnyösebb a
hegesztéssel szemben. Bemutatta a vakolat
alatti gázrendszerek szerelését is, amelyre sze-
rinte egyre nagyobb igény lesz. Ez igaz lesz a
gázkonnektorra is, ami a mostani lecsatlako-
zási módokhoz képest nagyobb biztonságot
nyújt.

MSZ 845, az új
kéményszabvány
A tartalmas és sûrû szakmai programot Leikauf
Tibornak, a Baranya Megyei Kéményseprõ

Ipartestület elnökének elõadása zárta. Elõ-
adásának fõ témája az MSZ 845 számú új
magyar szabvány bemutatása volt abból a

szempontból, hogy
az hogyan követi a
mûszaki fejlõdést
és szolgálja a biz-
tonságot.

Mint mondta, a
szabvány beveze-
tését vagy annak
egyes részeit öröm-
mel és tiltakozással
fogadták egyes

szakmai csoportok. Szerinte az új hazai szab-
ványra szükség volt, mert a korábbi magyar
szabványok elavultak, az Euronorm szabvá-
nyok pedig nem kerültek lefordításra, vala-
mint helyenként pontatlanok és hiányosak is.
Utóbbi miatt egyes hazai problémákra nem

tartalmaz eligazító szabályokat. Ezért döntöt-
ték el a kéményes szakma csoportjai a ma-
gyar szabvány létrehozását, amihez a brüsszeli
engedélyt is megkapták.

Leikauf Tibor jelezte, hogy a szabvány ter-
mészetesen nem csak a gáz, hanem minden
más tüzelõanyag égéstermékének elvezetésé-
re vonatkozik és érvényes a gázkészülékkel
együtt tanúsított égéstermék-elvezetõkre is.
Elõadásának nagy részében a Gázközösség
tagjait érintõ szövegrészeket ismertette, és ezek
mellett fényképekkel illusztrálta, hogy az adott
szabályterülethez kapcsolódva milyen jellegû
hibákat lehet tapasztalni a gyakorlatban.

Bayer Károly elnök a rendezvényt lezáró
rövid beszédében elégedetten nyugtázta, hogy
a szakmai nap elérte a célját, mert a napi
munkához tartozó szakmai ismereteken túl
értékes információkat adott a szakma jövõjé-
vel kapcsolatban is.

Vendégek a szomszéd várból
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Somlai Róbert

marketingkommunikációs szakreferens,
E.ON Energiaszolgáltató Kft.

Még próbaidejét
töltötte az E.ON-
nál, amikor 2007
elején kapcsolatba
került a Gázközös-
séggel. A szervezeti
változások miatt
ekkortól már csak
Budapesten volt
marketingkommu-
nikációs csoport,

amely azt a feladatot kapta, hogy a Gázkö-
zösség és a szolgáltató között megfelelõ és
építõ együttmûködést alakítson ki.

Somlai Róbert azóta is az egyik legfonto-
sabb feladatnak tekinti, hogy az E.ON-cso-
porton belül a Gázközösség a „megfelelõ
polcra” kerüljön, a kölcsönös elõnyök felis-
merése és az ezzel kapcsolatos új szemlélet
megjelenjen a cégcsoport közép- és felsõ
szintjén is. – Megtisztelõ és örömmel válla-
lom a címet – mondta Somlai Róbert. – Ez-
után is igyekszem majd hozzátenni a munká-
hoz a szellemi, emberi, szakmai és anyagi erõ-
forrásainkat.

Takács Gyuláné
az egyesület adminisztrációs munkatársa
Néha nem is vesszük észre a munkáját, mert
minden megy a megfelelõ kerékvágásban,
mondta róla Bayer Károly a legutóbbi, Szek-
szárdon tartott szakmai napon, a címrõl szóló
oklevél átadása elõtt. Takács Gyuláné már
majdnem másfél évtizede szolgálja a Gázkö-
zösséget. Amikor a beosztására kérdeztünk rá,
csak ennyit felelt: „nem tudom, talán adminiszt-
rációs munkatárs, de valójában mindenes”.

Elõször még csak félállásban dolgozott az
egyesületnek, aztán amikor a taglétszám már
akkorára nõtt, hogy kevés volt a napi négy
óra, fõállásban segítette a Gázközösséget.
Nagyon meglepõdött, hogy gondoltak rá.
Mint mondta, eddig ugyanis olyanok kap-
ták, akik sokat tettek a szervezetért, komoly
gázszakmai elõéletük volt. – Én tényleg nem
teszek mást, mint tisztességesen elvégzem a
munkámat, igyekszem mindenkivel jó kap-
csolatban lenni, a legnagyobb elismerés
pedig számomra az, ha szeretnek velem
együtt dolgozni – tette hozzá végül Takács
Gyuláné.

Bogáthy Dezsõ
a pécsi mérésügyi és mûszaki biztonsági
hatóság nyugalmazott igazgatója

– Ez kétirányú kap-
csolat: adok infor-
mációkat és kérek
is, amelyeket a
Gázipari Mûszaki
Szakbizottság felé
továbbítok – vála-
szolta a Baranya
Megyei Kormány-
hivatal Pécsi Mé-
résügyi és Mûszaki

Biztonsági Hatóság nemrégiben nyugdíjba vo-
nult vezetõje azon kérdésünkre, hogy miként
kapcsolódik a Gázközösséghez.

Bogáthy Dezsõ egyébként a szaktárca hát-
térintézményének, a Gázipari Mûszaki Szakbi-
zottság tagja, amelyben képviseli a Magyar Ke-
reskedelmi és Engedélyezési Hivatalt. Hangsú-
lyozta, a tiszteletbeli tagsági címet is annak kö-
szönheti, hogy az elmúlt években is folyama-
tosan egyeztetett egyesületünk elnökén keresz-

Új tiszteletbeli tagjaink
Egyesületünk alapszabálya lehetõséget ad arra, hogy az elnökség bizonyos idõnként
úgynevezett tiszteletbeli tagi címeket adományozzon. Utoljára 2005-ben döntött az
adományozás mellett a testület, és idén ismét indokoltnak érezték a téma naprendre
vételét. Érdemes tudni, hogy tiszteletbeli tagsági címet tag nem kaphat, hanem csak
olyan „külsõs” személy, aki munkájával, egyéb szakmai hozzájárulásával segíti erõ-
síteni a Gázközösség hírnevét, vagy támogatja az egyesületet céljai elérésében. Idén
négyen kaptak ilyen címet. Röviden bemutatjuk õket.

tül azon gázipari kérdésekkel kapcsolatban,
amelyek érintik a GMBSZ-t. A bizottság tagja-
ként ugyanis rálátása van az elõírásokra, illet-
ve azok várható változásaira. – Eddigi mun-
kám során nagyon fontosnak tartottam, hogy
a leggyorsabban, a legtöbb információt ad-
jam át a Gázközösség tagjainak az elõírások,
szabályok változásairól, ezzel elõsegítve a szak-
szerû és biztonságos munkavégzést, valamint
a jogkövetõ magatartást – tette hozzá végül.

Zongor Gábor
minõségfejlesztési szakértõ
– Nagy öröm és megtiszteltetés – mondta
Zongor Gábor, miután feltettük elsõ kérdé-
sünket a tiszteletbeli tagság kapcsán. Mint

mondta, elkötele-
zettségbõl támo-
gatja a Gázközös-
ség munkáját, el-
sõsorban amiatt,
mert szinte a teljes
pályafutása a gáz-
iparhoz kötõdött,
és személyes célja
is, hogy a szakmai
területtel kapcsola-

tos német munkakultúra minél jobban elter-
jedjen Magyarországon. Egyesületünk minõ-
ségirányítási munkacsoportjának vezetõje úgy
véli, ez a kultúra lassan, de biztosan fejlõdik,
egyre jobban mindennapossá válik a hazai
gázipari szakmában.

A Gázipari Mûszaki Szakbizottság évente felülvizsgálja és
ha szükséges, módosítja a Gázipari Mûszaki–biztonsági Sza-
bályzatot. A felülvizsgálat elõtt véleményeket, módosítási ja-

vaslatokat kérnek szak-
mai körökbõl. A közel-
múltban Bayer Károly el-
nök is adott javaslatokat
a szakbizottságnak, me-
lyeket két csoportba so-

rolt. Egyrészt általános
elvekre vonatkozó javas-
latokra, másrészt konk-
rét szabályokra vonatko-
zó módosításokra.

Az általános javaslatok a következõk:
– A szöveg fogalmazása lehetne még egységesebb, követ-

kezetesebb, ami tovább javítaná a használhatóságát, a

könnyebb érthetõséget. Vanak ismétlõdõ témák, érde-
mes lenne megvizsgálni, hogy lehetséges-e ezeket össze-
vonni.

– Elõfordulnak pontatlan megfogalmazások. Például: kö-
zelében, távolabb. Ez az alkalmazóknak problémát okoz-

hat, alkalmanként vitákat is eredményezhet, ezért jó len-
ne ezek pontosítására egy kis idõt és energiát szánni.

– Nem egyértelmû a szabályzattól való eltérés kezelése,

vagy a bõvítéskor, átalakításkor végrehajtandó vizsgá-

lat kérdése. A terv nélküli készülékcsere feltételrendsze-
rét még részletesebben kellene szabályozni.

– Számos esetben olyan kitételek vannak a szabályzat-
ban, amelyek csak gázelosztó vezeték esetében értel-

mezhetõk.
– Még jobban figyelembe kell venni a hatályos jogszabá-

lyokat, szabványokat.

Néhány konkrét javaslat:
– Feleslegesnek tartom háztartási tûzhelyek esetében a

gépi szellõzés megkövetelését.

– A szabályzat kizárólag a menetes kötések tömítésével
foglalkozik.

– A gázfogyasztó készülékek fülkében való elhelyezésé-

nek szabályait részletesebben kellene meghatározni.
– A készülékbekötések szabályozását szerintem még to-

vább kellene részletezni.
– A tervfelülvizsgálatot a kivitelezhetõségre is kiterjeszti,

ami feleslegesnek tûnik, jogszabályban sincs ilyen vizs-

gálati kötelezettség.
– A gáz alá helyezés, ismételt gáz alá helyezés, üzemszü-

net fogalmak nincsenek meghatározva, ezért ebbõl vi-

ták adódhatnak.
– Az idõszakos mûszaki–biztonsági felülvizsgálatnak még

nem szabályozott területeire jó lenne a következõ mó-
dosításban kitérni.

Összefoglaló a GMBSZ módosítására tett elnöki javaslatokról
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Hayer Ottó, a Hayer Épületgépész Kft. veze-
tõje 2004-ben „családiasította” vállalkozásu-
kat, amely 1990 óta Hayer és Wéber néven
mûködött.

A bólyi közpon-
tú cég víz-, gáz- és
központifûtés-sze-
relésre szakoso-
dott, elsõsorban
Pécsrõl és környé-
kérõl érkeznek a
megbízásaik, ahol
6–8–10 lakásos
társasházak teljes
gépészeti kivitele-

zését végzik. Az évek során tevékenységüket
kibõvítették napkollektoros rendszerek szere-
lésével, és igény szerint megújuló energiák-
kal kapcsolatos pályázatok írásával.

Még ugyanebben az évben debütált az im-
már 94 százalékban családi tulajdonba ke-
rült cég egy 150 lakásos Vadász utcai társas-
ház építésével. A cégvezetõ gyermekeinek
készül átadni a stafétát: leánya gépészetbõl

diplomázik a fõiskolán, fia pedig épületgé-
pészeti technikusként vesz részt a munkában.

A E.ON a napokban leginnovatívabb ki-
vitelezõ díj második helyezésével jutalmazta
tevékenységüket.

– Tervezõnk egyik ismerõsének családi
házánál végeztük el a kivitelezõi munkákat a
kiírásnak megfelelõ kritériumok alapján, azaz
energiatakarékos és esztétikus megoldásokat
alkalmaztunk. A házban minden gépészeti
munka során teljesültek a feltételek: a fûtés-
nél és a padlófûtésnél egyaránt gazdaságos,
alfa 2-es szivattyúkat használtunk, kondenzá-
ciós kazán mûködteti a rendszert és két nap-
kollektor is került a tetõre.

A családi ház lakóinak áram- és gázfel-
használása az alkalmazott technikának meg-
felelõen jóval kisebb lesz a hagyományosnál,
a pluszbefektetés tehát néhány éven belül
megtérül. A hosszú távon pénztárca- és nem
utolsósorban környezetbarát módszerek ma
már egyre szélesebb körben állnak rendelke-
zésre és szerencsére mind többen gondolkod-
nak hasonlóban. – mondta Hayer Ottó.

– A legoptimálisabb
megoldást kell keres-
ni az ügyfeleknek,
mert az õ elégedett-
ségük az egyik leg-
fontosabb mutatója
munkánknak – vallja
a leginnovatívabb ki-
vitelezõ díjjal kitünte-
tett társaság ügyveze-
tõje, Gyenes Endre.

A KÖGÁZ Kanizsa Épszer Kft.,
figyelembe véve a jogelõdök te-
vékenységét is, 30 éves tapaszta-
lattal rendelkezik gázvezetékek
építése, szerelése területén. Mára
elsõsorban közmûhálózatok kiépí-
tésével, szerelésével foglalkoznak,
valamint mélyépítéssel, építõipari
és épületgépészeti szerelõipari te-
vékenységgel is.

A vezetéképítés mellett ügyele-
ti rendszert is üzemeltetnek, vala-
mint hibaelhárítást is végeznek a
területi gázszolgáltatóval kötött
megállapodás keretében.

A pályamunka, amely alapján
a díjat odaítélték nekik, 40 négy-
zetméteres alapterületû hétvégi

Elsõsorban saját rossz
tapasztalatira hagyat-
kozva döntötte el,
hogy alkalmaz egy új
marketingeszközt,
amely bevált a hét-
köznapokban is. A
Gázközösség az ötle-
tet a tavalyi év leg-
jobb marketingmun-
kája díjjal jutalmazta.

Ez az ötlet a névjegykártya CD.
– Ha õszinték vagyunk, belát-

hatjuk, nagyon sok névjegykártya
az évek során eltûnik, kevés infor-
máció van rajta, és legjobb eset-
ben is csak porosodik egy névjegy-
kártyatartóban, de a cégrõl és te-
vékenységérõl vajmi keveset mu-
tat meg – magyarázza személyes
motivációit a nyertes pályázat kap-
csán Murányi Sándor, a Murányi
Épületgépészet Kft. ügyvezetõje.

Azon túl, hogy innovatív elem-
nek számít, nagy elõnye, hogy tel-
jesen egyedi céginformációkat le-
het átadni egy-egy üzleti partner-
nek. Ilyen lehet az árjegyzék, egy
videós bemutatkozás a cégrõl, te-
vékenységérõl vagy az ügyvezetõ-
rõl. Ha egy vállalkozásnak van egy
speciális terméke, egy jól elkészí-
tett videófilmmel sokkal könnyeb-
ben lehet bemutatni azt, így a név-

jegykártya CD több
lesz, mint egy egysze-
rû mini adathalmaz,
az értékesítésben a
marketingben is tá-
mogathatja a társa-
ság célkitûzéseit.

– Gondoljon csak
bele, egy rendezvé-
nyen találkozok két
ügyféllel, az egyiknek

termékeladási információkat súg-
nék a fülébe, a másikkal meg ál-
talános céges dolgokról kellene
beszélnünk – magyarázza tovább
Murányi Sándor. – Egy ilyen CD-
vel szinte egyetlen pillanatban tu-
dom mind a két célcsoportomat a
legoptimálisabb információkkal
ellátni, sem feleslegesen többet,
sem kevesebbet nem kapnak, mint
ami szükséges a céljaink elérésé-
hez!

A pályázat egyébként egy Gáz-
közösség-specifikus névjegykártya
CD-t tartalmazott, megmutatva
ezzel a döntéshozók számára is
annak elõnyeit, használhatóságát.

Az ügyvezetõ végül hozzáteszi:
– Jó érzés ilyen díjat kapni, de én
egy állandóan újító ember va-
gyok, ami egyfajta „születési
hiba”, így nem tudom magam
visszafogni ezen a területen…

A 2010-es év szakmai
versenyeinek gyõztesei

A szekszárdi szakmai napon adta át az
E.ON képviseletében Szûcs Ferenc, az
energiamérési osztály vezetõje  az E.ON
2010-re meghirdetett szakmai versenyé-
nek okleveleit és a díjakat, melyeket az
E.ON Energiaszolgáltató Kft. ajánlott fel.
A következõ interjúkban bemutatjuk a
nyerteseket.

A 2010. Év legjobb tervezõje:
I. helyezett: Bárdosné Scherer Éva,

Fleischer Ferenc
II. helyezett: Kersák István, Szilágyi

Dénes
III. helyezett: Lipták Tivadar

A 2010. Év leginnovatívabb kivitelezõje:
I. helyezett: KÖGÁZ Kanizsa Épszer Kft.
II. helyezett: HAYER Épületgépész Kft.
III. helyezett: NEXTER Építõ és Szerelõ Kft.

A 2010. Év legjobb marketingmunkája:
I. helyezett: Murányi Épületgépészet Kft.
II. helyezett: NEXTER Építõ és Szerelõ Kft.

Generációváltás a küszöbön

Több, mint névjegykártya

ház volt, amelyet az
átalakítással 300
négyzetméteresre
bõvítettek, azaz
majdnem megnyolc-
szorozták a méretét.

A ház energiaellá-
tásában megújuló
energiákkal kombi-
nált gázalapú fûtési
rendszert építettek be.

Ez alapján a használati meleg víz
termelésére napkollektort alkal-
maztak, de kandallóbetétet is be-
építettek és ezen elemeket társítot-
ták az új kondenzációs kazánhoz.
– Az elemeknek és a szabályozás
technológiájának köszönhetõen
ekkora alapterület-bõvítés mellett
is elértük azt, hogy ugyanannyi
maradt a gázfogyasztás, mint az át-
alakítás elõtt. Azt gondolom, ezek
a számok önmagukért beszélnek –
magyarázza Gyenes Endre, aki úgy
véli, nagyon hasznosak a Gázkö-
zösségnél a pályázatok, mert a jó
ötletek, innovatív megoldások ha-
marabb elterjednek a szakembe-
rek körében.

Nyolcszor akkora
terület, változatlan
fogyasztással
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Az összetett feladatokat
kedveli

– Ha a kedvenc munkáimról kérdez, egyér-
telmûen az egyik tavalyi jut eszembe, amit egy
pétfürdõi vegyi gyárban végeztünk, az össze-
tettsége miatt – válaszolja kérdésünkre a
2010-es évben ezzel a tervezési munkájáért
az Év legjobb tervezõje elsõ helyével elismert
Fleischer Ferenc.

Az általa ügyve-
zetett cég, a FÉG-
SZER Épületgépé-
szeti Kft. még
1986-ban alakult
meg a Fegyver- és
Gázkészülékgyár
területi képviselete
jogutódjaként. Az
eleinte gázszere-
léssel és javítással

foglalkozó cég mára az épületgépészet szinte
minden ága-bogát nyújtja szolgáltatásként
ügyfelei számára: víz-, csatornaszerelés, köz-
ponti fûtés-, szellõzésszerelés, klímarendsze-
rek, napkollektorok, a megújuló energiák tel-
jes spektruma. Ezek mellett ma már termé-
szetesen terveznek is, köszönhetõen az ügy-
vezetõ épületgépész és gázipari szakmérnöki
végzettségének.

A Gázközösségbe a KÖGÁZ területérõl
elsõként léptek be, mintegy 7-8 éve. Mint azt
Fleischer Ferenc hozzáteszi, korábban talán
még nem, de az elmúlt év szolgáltatói nyitása
miatt egyértelmûen megállapítható, hogy
szakmai szempontból nemcsak jó, de megté-
rülõ is a tagság.

Legkedvesebb munkái közül még egyet
említ, a balatonszárszói evangélikus konferen-
ciaközpont és missziói otthon épületét. Komoly
energiamegtakarítást érhetnek el majd a tu-
lajdonosok az üzemeltetés területén, ugyanis
a ma ismert és leginkább alkalmazott tech-
nológiákat is beépítették: pelletkazán,
mennyezetfûtés-hûtés, napkollektor, napelem
és esõvíz-visszatáplálás.

A lakossági megbízások
felé nyitnak

A tamási székhelyû Kery-Gép Bt. 2001 nya-
rán alakult meg. Fõ tevékenységi körük a víz,
gáz, fûtés, klíma, központi porszívó, megúju-
ló energiarendszerek és energiatakarékos fû-
tési rendszerek tervezése, kivitelezése teljes
körû ügyintézéssel, lakossági és közületi ügy-
feleknek egyaránt.

– Cégünk az elvégzett munkákra teljes körû
garanciát vállal – mondja Kersák István ügy-
vezetõ, aki emiatt is tartja fontosnak, hogy a
vállalkozás tagja a Gázközösségnek. A 2010-

A 2010-es év szakmai versenyeinek gyõztesei

es év második Legjobb tervezõje díjjal elis-
mert szakember úgy látja, a Gázközösséggel
megegyeznek a céljaik: kiemelten fontos,
hogy a fogyasztók színvonalas szolgáltatást
kapjanak, illetve a szolgáltatók és együttmû-

ködõ partnereik
között összehan-
goltabban és zök-
kenõmentesebben
folyjon a munka.

Az elmúlt évek
meglehetõsen ne-
hezek voltak, bár a
forgalmat tekintve
növekedtek, a ne-
hézkes kifizetések

éreztetik a hatásukat. Kersák István hangsú-
lyozta, hogy bár több az ajánlatkérés, tehát
az ügyfelek egyre nyitottabbak az épületgé-
pészeti munkák és innovációk iránt, a piacon
tapasztalható alacsony fizetõképes kereslet
miatt nagyon kevés a konkrét megbízás, a
megvalósítható munka.

– A kisebb családi beruházások mára biz-
tonságosabb megbízókká váltak, mint a kö-
zületi, ipari partnerek, ugyanis utóbbiak ese-
tében sokszor bele kell menni elõfinanszíro-
zásba, amely ma már rendkívüli kockázatok-
kal jár – mondja végül Kersák István, aki úgy
véli, éppen ezért inkább a lakossági megbí-
zások felé nyitnak.

A munkája után szeret
jól aludni

A 2010-es év tervezõjének „vesszõparipája”
a mûszaki biztonság. Azt mondja, sokszor ezt
a kivitelezõk nem veszik szívesen, de ebbõl
nem enged.

Bárdosné Scherer Éva 1971-ben szerezte
diplomáját. Egyik legfontosabb munkahelye,

ahol a kellõ alapo-
kat megszerezhet-
te, a Pécsi Tervezõ
Vállalat volt. Ezt
követõen vállalko-
zóként végzi tere-
zõi tevékenységét,
egyedül dolgozik.
A Gázközösség
megalakulásától
kezdve tagja egye-

sületünknek. Úgy érzi, hosszú évek munkáját
ismerték el az elsõ helyezéssel.

– „Vesszõparipám” a mûszaki bizton-
ság, ezt tartom a legfontosabbnak a mun-
kám során, az élet- és vagyonvédelem min-
dennél fontosabb – mondja Scherer Éva,
és hozzáteszi: – Szeretek jól aludni egy-egy
munkám befejezése és a mûködés megkez-
dése után.

Az Év tervezõje úgy látja, ma már az ügy-
felek is motiváltabbak a biztonságos üzemel-
tetésben, melyre az elmúlt évek egyre több-
ször nyilvánosságra került balesetei figyelmez-
tetik õket. Mint mondja, a mûszaki biztonság-
hoz való ragaszkodását nem minden beru-
házó veszi szívesen, de aztán mindig meg tud-
nak állapodni.

Másik tapasztalata, hogy ma már az ügy-
felek igényeihez sokkal jobban kell alkalmaz-
kodni a terveknél is, ugyanis a harmonikus,
szép környezet egyre nagyobb elvárás a vég-
felhasználók részérõl. Az elmúlt évekbõl a
legkedvesebb munkái közé sorolta a Pécsi
Szülészeti Klinika, valamint a szekszárdi Tolle
Tejüzem számára készített terveit.

Minõséget,
„papír” nélkül is!

Három éve tagja a Gázközösségnek, még
nem kapott díjat. A tavalyi tervezõi munkái
alapján azonban ezúttal második helyezéssel
ismerték el Szilágyi Dénest.

A Szilágyi és Társa Kft. 2002-ben alakult
Kaposváron, elsõsorban belsõ épületgépésze-
ti munkák tervezésére és kivitelezésére. A cég
ügyvezetõje a legjobb munkáik közé sorolja
a többi között a Szivárvány Zeneközpont gé-
pészeti felújítását. Jelenleg a nagypiac mun-
kálatait és a megyei bíróság épületének épü-
letgépészeti felújítását végzik. Ezek elsõsorban
kazánfelújítások, a hozzá kapcsolódó kivite-
lezési feladatokkal.

Szinte a megalakulásuk óta ISO minõség-
irnyítási rendszerben dolgoznak, mert, mint
Szilágyi Dénes mondja, „ez alap”. – Ugyan-
akkor mi a kötelezõ elvárások nélkül is csi-
náljuk, ezért néhány éve már nem is újítottuk
meg az auditálást, egy kisvállalkozásnak
ugyanis minden fillért meg kell spórolnia.

Vallja, hogy a tervezés minõségébõl nem
szabad engedni, a tapasztalat is az, hogy a
jelentõs árversenyben a kivitelezõk, beruhá-
zók is inkább a felhasznált anyagokon taka-
rékoskodnak.

Az ügyvezetõ nagyon bízik abban, hogy a
Gázközösség lendülete, ami a szolgáltató ré-
szérõl tavaly év végén elindult, nem hagy
alább, kitart még hosszú ideig, mert a közös
érdekek mentén így mindenki jobban járhat.
A Gázközösségnek pedig ez lenne az egyik
legfontosabb célja, szerinte.
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Mint arról legutóbbi számunkban is ír-
tunk, az elmúlt évek kisebb lassulása után
az E.ON új, dinamikusabb alapokra he-
lyezte az együttmûködést a partner vál-
lalkozásokkal. Ennek keretében az év ele-
jétõl megkezdõdtek a vállalkozói szerzõ-
dések elõkészítõ munkálatai, valamint a
megállapodások megkötései.

– Az E.ON egyre szélesebb körben szeret-
ne a jövõben a Gázközösség tagvállalkozá-
saira számítani. Az idei esztendõ már egyfaj-

ta átmeneti idõ-
szak, hiszen van-
nak olyan felada-
tok, amelyeket az
E.ON Hálózati
Szolgáltató Kft.
munkatársai és a
Gázközösség tag-
jai párhuzamosan
végeznek. Az év
elejétõl pedig az új

díjak is életbe léptek, a szerzõdéskötések pe-
dig megkezdõdtek. Az átmeneti feladatmeg-
osztás fõként a közép-dunántúli területen van,
ahol még kevesebb a szerzõdött partnerünk
– mondta az E.ON Regisztrált Szerelõi Rend-
szer (RSZR) koordinátora, Tóth László, aki
azonban azt is hangsúlyozta, a szélesebb ala-

pokon nyugvó együttmûködésért, vagy ha úgy
tetszik, a bizalomért a társaság bizonyos fel-
tételek teljesülését kéri. Így a partnervállalko-
zásnak rendelkeznie kell bizonyos jogosultsá-
gokkal, mint például a mérõfelszerelési vagy
úgynevezett önátvevési „bizonyítvánnyal”. Eze-
ken kívül követelmény az érvényes, az adott
tevékenységre vonatkozó ISO-minõsítés is.

Az RSZR koordinátora felhívta arra a fi-
gyelmet, hogy a kiszervezett feladatok
tekintetében a szerelõk a jövõben fokozot-
tan figyeljenek a munka- és tûzvédelemre,
valamint a technológiai utasítások maximá-
lis betartására.

És most nézzük részletesen, hogy a fõbb
tevekénységekre vonatkozóan milyen informá-
ciókat adott Tóth László.

Új bekapcsolások
Már az új szerzõdésben foglaltak szerint tör-
ténik az új bekapcsolás folyamata. Koráb-
ban már tettek az E.ON részérõl olyan ígé-
retet, hogy a régi feladatok mellett újabbak-
kal is megbíznák a Gázközösség tagjait.
Idéntõl az E.ON Dél-dunántúli Gázhálózati
Zrt. területén az új bekapcsolások 95, az
E.ON Közép-dunántúli Gázhálózati Zrt. te-
rületén mintegy 30 százalékát végzik part-
nerek, a maradék az E.ON Hálózati Szol-
gáltató Kft. feladata lesz.

Gõzerõvel indult az új alapú együttmûködés

Mérõle- és felszerelés
Tavalyi ígéretüknek megfelelõen megszületett
a döntés. A legfontosabb változás, hogy a
gázközösségi szerelõ ezentúl maga intézi majd
a teljes körû folyamatot, közvetlenül az ügy-
féllel. Ehhez idén kiegészítõ szerzõdést kell
kötni, mely része lesz az új bekapcsolásokról
szóló alapszerzõdésnek. Mérõfelszerelésért
nettó ötezer, mérõ- és nyomásszabályozó-fel-
szerelésért nettó hétezer, mûszaki ellenõrzé-
sért nettó ötezer forintot fizetnek a partnerek-
nek.

Tartozás miatti ki-
és bekapcsolás
Egyelõre elõkészítés alatt van ennek a feladat-
körnek a kiszervezése, várhatóan az év má-
sodik felében lesznek ismertek a részletek. –
Egy biztos, ennek is, mint minden más feladat-
nak a hatékonyság- és ügyfélelégedettség-
növelés a célja, így alaposan elõ kell készíte-
nünk – magyarázta Tóth László.

Lejárt hitelességû mérõ-
és nyomásszabályozó-csere
Bár a feladatok delegálását idén május–júni-
usra ígérték, az E.ON-cégcsoport globális
költséghatékonysági intézkedései miatt most
úgy tûnik, idén már nem várható ebben szá-
mottevõ elõrelépés.

Tagkizárásról döntött az etikai bizottság
– Ritkán, de

elõfordul ilyen
vagy ehhez ha-
sonló eset, de
ígérhetem, a jö-
võben is a leg-
szigorúbban fo-
gunk eljárni –
adott tájékozta-
tást Leikauf Ti-
bor, az etikai

bizottság elnöke egy nemrégiben az egye-
sület tudomására jutott szerelõvállalko-
zás által elkövetett visszaéléssel kapcso-
latban.

Az elnök szerint erõsíteni kell a tisztes-
séges piaci magatartást, és ez állandó fel-
adatot jelent. – A becsületes szerelõket
meg akarjuk védeni, akik pedig megsértik
a szabályokat, azokkal a lehetõ legszigo-
rúbban járunk el. Egyesületünk etikai kó-
dexében is lefektettük már azokat a sza-

bályokat, amelyeket a tagság számára
követni kell, nemcsak öncélú módon, ha-
nem a biztonságos munkavégzés, az át-
látható felelõsségi viszonyok és a garan-
ciák miatt, amelyek egyfajta védjegyei a
Gázközösségnek.

– Mi is történt pontosan? – kérdeztük
Leikauf Tibort.

– Egyik tagvállalkozásunknak egy dél-
baranyai településen mûködõ cégnél vég-
zett munkájával kapcsolatban súlyos vissza-
éléseket és szakmai hibákat talált a Magyar
Kereskedelmi Engedélyezési Hivatal terüle-
tileg illetékes hatósága. A szúrópróbasze-
rû vizsgálat helyszíni ellenõrzése során ki-
derült, hogy miközben csak egy gázkészü-
léket jelentettek be, még további hetet épí-
tettek be, mégpedig a bejelentett gázmérõ
után, amelyekre így nem volt mûszaki en-
gedély és elfogadott terv sem. Ezeken kívül
súlyosbította a helyzetet, hogy a levegõel-
látás és egyes szerelvények elhelyezése sem

volt szabályos. Gyakorlatilag felrúgtak min-
den létezõ szabályt, amit csak lehetett,
ugyanakkor a cég vezetõje csak részben
vállalta a felelõsséget – mondta el Leikauf
Tibor.

Ezt követõen a Gázközösség Etikai Bi-
zottsága az elnökség számára megtette a
szükséges javaslatát, amelyet az el is foga-
dott. A Gázközösség elnöksége úgy hatá-
rozott, hogy kizárja a vállalkozást, egyúttal
az E.ON Dél-dunántúli Gázhálózati Zrt. is
jelezte, hogy a továbbiakban átgondolja a
céggel való szerzõdéses jogviszonyát.

– A gázipari szakmát védenünk kell, a
kontárokat pedig a leghatározottabban ki
kell zárni. Munkát, piaci részesedést azok
kapjanak, akik képesek a magas színvo-
nalú munkára, a szabályos, biztonságos ki-
vitelezésre, mert a fogyasztó és a szolgál-
tató számára ez a legfontosabb – mondta
végül az ügy kapcsán az etikai bizottság
elnöke.


